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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az olaszoknál beindultak. És nálunk? Törekszik-e 
kihasználni Magyarországon a szervezett bűnözés a járványhelyzetet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egyre több írást lehet olvasni arról, hogy miként törekszik kihasználni – illetve sok esetben ki is 
használja – a koronavírus okozta járványhelyzetet az olasz szervezett bűnözés, a maffia. A 
módszerekről az Országgyűlés Külügyi bizottságában a jelenlévő képviselők is tájékoztatást kaptak.

Ezek szerint igazán változatos az olasz helyzet a maffia és a koronavírus-járvány összefüggésében. 
Olaszországban a járvány miatt tucatnyi maffiafőnököt engedtek szabadlábra, és háziőrizetbe 
helyezték őket. Attól tartottak a hatóságok, hogy az idős maffiafőnökök belehalhatnak a járványba a
börtönökben és túl nagy kockázat lenne ez a későbbi nyomozás folytatásához.

Ezen túlmenően olyan gazdasági szektorokban jelent meg a maffia, amelyeket nem érintett meg 
nagyon a járvány, így mezőgazdasági és élelmiszercikkek árusítása/forgalmazása, gyógyszerek és 
orvosi eszközök szállítása, eladása vagy kórházi mosodák. A szakértők szerint a maffia – meglévő 
vagyonát felhasználva – részvényeket vásárolt, illetve részesedést szerzett temetkezési 
vállalkozásokban, élelmiszerláncokban vagy akár szállítócégekben. Ezen felül más tönkremenőben 
lévő vagy csőd szélén táncoló vállalkozásokba is igyekszenek bevásárolni magukat. Ugyanis az 
olasz állam a járvány miatt nehéz helyzetbe került vállalkozások számára hatalmas támogatást 
nyújt. A maffiának pedig éppen ezekre a támogatásokra van szüksége.

Mint látszik az olasz példából, minden módszert megragad a szervezett bűnözés a koronavírus-
járvány kihasználására Olaszországban. Tekintettel arra, hogy a hatóságok, újságírók arra hívják fel 
a figyelmet, hogy az olaszok más országokban is „próbálkozhatnak”, illetve hogy hasonló trendek 
alakulhatnak ki más Uniós tagállamokban is, szükségesnek tartom átnézni a hazai körülményeket. 



Mindezekre tekintettel az alábbi kérdésre várom érdemi válaszát:

- Tapasztaltak-e a bűnüldöző hatóságok törekvést arra, hogy a szervezett bűnözés a járványt 
haszonszerzésre használja ki? Ha igen, milyen esetek voltak?

- Törekszik-e hazánkban a szervezett bűnözés olyan nehéz helyzetben lévő cégek megvételére, 
abban az irányítás átvételére, akik később az állami segítség kedvezményezettjei lehetnek?

- Tapasztaltak-e a szervezett bűnözés által nagyobb cégfelvásárlásokat?

- Vizsgálják-e a hatóságok azokat az ügyeleteket, ahol a gazdaságilag bajbajutott ágazatokban
(turizmus, vendéglátás, személyszállítás) gyors személycserék zajlanak, annak érdekében, 
hogy később a cég előnytelen gazdasági helyzetét az állami támogatások felhasználására 
fordítsák?

- Vizsgáltak-e a szervezett bűnözéssel összefüggésbe hozható olyan ügyet, amely 
összefüggésben volt a koronavírus-járvánnyal? 

- Engedtek-e hazánkban szabadon az olasz helyzethez hasonlóan a szervezett bűnözéshez 
tartozó vezető személyt?

Budapest, 2020. április 26.

Tisztelettel,

Dr. Lukács László György

országgyűlési képviselő

1


